
 

                             Protokół Nr XIV  

                z obrad Sesji Rady Gminy Sławatycze 

                     w dniu 28 listopada 2008 roku 

 

 

 

Sesja trwała od godziny 10.00 do 13.30 

 

Obradom przewodniczył: 

 

Józef Kuźma – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

 

Proponowany porządek obrad : 

 

1. Otwarcie 

2. Sprawy organizacyjne: 

a  )  stwierdzenie quorum, 

b )   przyjęcie porządku obrad 

c )   przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

3.   Wnioski , interpelacje i zapytania radnych. 

4.   Zapoznanie radnych z działalnością Gminy w okresie 

międzysesyjnym wystąpienie Wójta Gminy. 

5.   Dyskusja. 

6.   Podjęcie uchwał w sprawie: 

      -   zmiany w budżecie Gminy na 2008 rok, 

      -  obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do 

obliczenia podatku rolnego na 2009 rok, 



      -  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości    

obowiązujących na terenie Gminy na 2009 rok, 

      - określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

środków transportowych na 2009 rok, 

      -  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bialskiemu na 

realizację zadania  „Regionalna sieć szerokopasmowa 

Lublin północny – wschód’’  

      -  współdziałania Gminy Sławatycze z Komendą Miejską 

Państwowej Straży Pożarnej w Białej Podlaskiej ramach 

projektu „Poprawa bezpieczeństwa  chemiczno – 

ekologicznego na obszarze miasta Biała Podlaska i 

powiatu Bialskiego”, 

       -  zmiany uchwały dot. współdziałania Gminy Sławatycze 

z Powiatem Bialskim i innymi gminami Powiatu 

Bialskiego w celu realizacji projektu „Budowa 

zintegrowanego systemu informatycznego dla 

zrównoważonego rozwoju powiatu bialskiego”. 

      -  utworzenia Punktu Przedszkolnego w Sławatyczach, 

      -  przyjęcia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym, 

      -  ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział 

w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym 

członkom OSP na terenie Gminy Sławatycze, 

      -  wyrażenia zgody na realizację projektu „50 plus nowe 

umiejętności„ współfinansowanego z Europejskiego 

Funduszu Społecznego. 

7.  Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

8.  Zakończenie obrad. 



 

                                  Ad.  1 

 

Obrady XIV Sesji Rady Gminy Sławatycze otworzył i prowadził 

Józef  Kuźma - Wiceprzewodniczący Rady Gminy, który 

powitał przybyłych na obrady radnych, sołtysów z terenu 

Gminy oraz gości. W obradach wzięli udział Dariusz 

Trybuchowicz – Wójt Gminy, Arkadiusz Misztal – Sekretarz 

Gminy, Ewa Lorenc – Skarbnik Gminy, Irena Patczyk – 

Kierownik GOPS, oraz przedstawiciel Placówki Straży 

Granicznej w Sławatyczach Chorąży Sztabowy Artur Teteruk, 

Mirosław Wiśniewski – Dyrektor Zespołu Szkół, Bolesław 

Szulej – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury. 

 

                                    Ad.  2 

 

a) na podstawie listy obecności (stanowiący załącznik do 

protokołu) Przewodniczący obrad stwierdził, że w obradach 

bierze udział 12 radnych na ustawowy skład Rady 15, co 

stanowi władne quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał; 

 

b) Przewodniczący obrad odczytał radnym porządek obrad , 

do którego radni nie wnieśli uwag i poprawek i w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie 

przy 12 głosach – za, 

(do p-ktu 3 obrad wprowadzono zabranie głosu przez 

radnego Jacka Mazaniuka w sprawie pisma, które 



wpłynęło od radnego do Przewodniczącego Rady Gminy 

dotyczącego wprowadzenia zmian w Statucie Gminy oraz 

Regulaminie Rady Gminy. 

 

c) w kolejnym punkcie obrad Przewodniczący poprosił 

radnych o przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, który był 

wyłożony do wglądu przed obradami. Radni nie wnieśli 

uwag i poprawek i w wyniku przeprowadzonego głosowania 

został przyjęty jednogłośnie przy 11 głosach – za. 1 głos – 

wstrzymujący się. 

 

                                       Ad.  3 

 

W kolejnym punkcie obrad– wnioski, interpelacje i zapytania 

radnych głos zabrali radni: 

 

-   Wiesław Szczepański zwrócił się z zapytaniem odnośnie 

dalszego etapu kanalizacji - ma on obejmować dalszą 

część Sławatycz a nie Liszną. 

 

-    Irena Pruniewicz  wyjaśnienie sprawy zbiórki pieniędzy  na 

farbę do Szkoły (chodzi o pieniądze od Rady Rodziców).  

 

-  Radosław Trzeciak – w jaki sposób będzie wykonana 

nawierzchnia na ul. Mickiewicza i Wyzwolenia, 

 



-   Irena Pruniewicz – przeprowadzić zbiórkę zepsutego 

sprzętu AGD i RTV aby nie był wyrzucany ten sprzęt do 

lasów itp. 

 

-    Radosław Trzeciak – ustawić zegary zapalające oświetlenia 

drogowe aby na wszystkich ulicach lampy zapalały się w 

tym samym czasie. Oświetlenie uliczne powinno dłużej 

świecić w weekendy i niedziele. 

 

-  Waldemar Korzeniewski – zbyt wysoka cena żyta do 

wymiaru podatku na 2009 rok w porównaniu z innymi 

gminami. 

 

 

                                      Ad.  4 

 

W kolejnym punkcie obrad głos zabrał Wójt Gminy – Dariusz 

Trybuchowicz zapoznając wszystkich ze sprawozdaniem dot. 

działalności Urzędu w okresie międzysesyjnym 

 

 

1. Przystąpiono do programu bezpłatnych badań 

mammograficznych dla kobiet w wieku 40-49 lat z terenu 

Gminy Sławatycze. Zostanie dofinansowanych 65 badań dla 

50% kobiet, za kwotę 30zł/osobę Urząd Gminy i 30zł/osobę 

Starostwo Powiatowe w Białej Podlaskiej. 

 



2. Przystąpiono do projektu powiatu bialskiego odnośnie 

pokrycia siecią bezprzewodową Internetu szerokopasmowego 

terenów północnej Lubelszczyzny, w tym gminy Sławatycze. 

 

3. Przeprowadzono na prośbę Urzędu Marszałkowskiego 

prezentacje projektu utworzenia przedszkola dla 

potencjalnych wnioskodawców: samorządowców, dyrektorów 

szkół i organizacji pozarządowych z Lubelszczyzny. 

 

4. Przyjęto wstępną propozycję współpracy z Urzędem 

Marszałkowskim i rządem Belgii odnośnie wzmocnienia 

działań związanych z turystyką wodną nad Bugiem oraz 

dofinansowaniu tych działań ze środków rządu Flandrii 

Zachodniej, Urzędu Marszałkowskiego oraz organizacji 

pozarządowych. 

 

5. Przystąpiono do projektu Związku Gmin Lubelszczyzny 

odnośnie bezpłatnych szkoleń dla pracowników 

samorządowych. 

 

6. Wyrażono wstępną zgodę na przystąpienie do projektu 

Bialskopodlaskiej Lokalnej Grupy Działania „50 plus nowe 

umiejętności” finansowanego z Europejskiego Funduszu 

Społecznego, zakładającego przeszkolenie 540 kobiet z 

terenów powiatu bialskiego i radzyńskiego, w tym 20 kobiet 

z naszej gminy. Szkolenia będą obejmowały podstawy 

cateringu oraz przedsiębiorczości. W projekcie zaplanowano 

także konferencje dla sołtysów i radnych. 



 

7. Złożono do WFOŚiGW wniosek o pożyczkę na wykonanie 

kanalizacji sanitarnej. 

 

8. Wykonano remonty dróg gruntowych w gminie: od zakrętu 

Bugu za cerkwią do przejścia granicznego; na Kolonii 

Sławatycze, oraz na Mościcach (koło Klujewskiego). 

 

9. Wykonano przystanek do ustawienia w Mościcach. 

 

       Odnośnie informacji budżetowych z lat 2005-2007: 

 - 17% dochodów budżetowych Gminy w roku 2007 

pochodziło ze środków zagranicznych – jest to w 

województwie lubelskim 3 wynik – wyższą relacje 

dochodów ze środków unijnych maja jedynie Łuków i 

Biszcza. 

  - 100% wydatków na inwestycje pochodziło ze środków Unii      

Europejskiej. 

- w latach 2005-2007 wzrost wydatków inwestycyjnych na 

mieszkańca w gminie wyniósł 1 181%, lepsze wyniki w 

województwie lubelskim mają jedynie gminy Puchaczów 

Baranów i Garbów. Dla porównania z sąsiadami: Sosnówka 

95,9%, Kodeń 57,3%, Wisznice 51%, Tuczna 72,5%. 

 

- czasopismo samorządowe „Wspólnota” opublikowało wyniki 

finansowe polskich gmin odnośnie wykorzystania środków 

unijnych. Gmina Sławatycze jest na 19 miejscu w Polsce pod 

względem wykorzystania środków unijnych w wydatkach 



majątkowych (tj. procent wydatków ogółem do uzyskanych na 

ten cel środków). W roku 2006 gmina Sławatycze była na 5 

miejscu w Polsce – osiągając z Unii Europejskiej łącznie za te 

dwa lata dofinansowania o wartości 87,96% wszystkich 

wydatków majątkowych. 

 

                                       Ad.  6 

 

W kolejnym punkcie obrad Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

przystąpił podejmowania uchwał: 

 

-  uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2008 rok – 

uzasadnienie do podjęcia tej uchwały odczytała Ewa Lorenc – 

Skarbnik Gminy. W wyniku przeprowadzonego głosowania 

uchwała została przyjęta przez radnych jednogłośnie tj. przy 12 

głosach – za, 

 

 

-    uchwała w sprawie -   obniżenia średniej ceny skupu żyta 

     przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2009 rok, 

 

Przy tej uchwale głos zabrał radny Waldemar Korzeniewski, który 

stwierdził, że zaproponowana kwota 45 zł./q jest zbyt wysoka w 

porównaniu z innymi gminami. Radny zwrócił uwagę na fakt, że 

zboże staniało, natomiast nawozy które są rolnikowi niezbędne 

zdrożały o 150 %. Stawka takiego podatku będzie dużym 

obciążeniem dla rolników. Radny zaproponował 40 zł./q 



Zabierając głos radny Jacek Mazaniuk poinformował, że wszystkie 

stawki podatków na 2009 rok jak również i ta do wymiaru 

podatku rolnego były omawiane i jednogłośnie przyjęte przez 

radnych na wspólnym posiedzeniu Komisji ds. Budżetu i 

Finansów oraz Komisji Promocji, Rozwoju, Promocji, Ochrony 

Środowiska. Dochody, które wpływają do budżetu Gminy 

stanowią istotny element i wykorzystywane są z myślą o całej 

społeczności naszej Gminy. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za kwotą 45 zł./q było 6 

radnych – za  oraz 6 radnych – przeciw  

Kolejną zaproponowaną kwotą przez radnego Radosława 

Trzeciaka było 44 zł./q i w wyniku przeprowadzonego głosowania 

było 6 radnych – za i 6 radnych – przeciw. 

Zabierając głos Arkadiusz Misztal – Sekretarz Gminy zwrócił 

uwagę na fakt, że jeżeli zostanie zatwierdzona niższa kwota od 

proponowanej w projekcie uchwały, to z jednej strony rolnikom 

będzie lżej od strony finansowej, ale z drugiej na pewno będzie 

gorzej ponieważ zabraknie pieniędzy np. na naprawę dróg. 

Kolejną kwotą zaproponowaną było 43 zł./q. Wiceprzewodniczący 

przystąpił do przeprowadzenia głosowania w wyniku, którego za 

jej przyjęciem było 7 radnych, przeciw - 0, wstrzymujących się 5. 

W związku z powyższym w/w kwota została przyjęta jako do 

wymiaru podatki rolnego na 2009 rok. 

 

-   uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2009 rok. W wyniku przeprowadzonego 

głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie przy 12 

głosach – za, 



 

- uchwała w sprawie wysokości stawek od środków 

transportowych. Zabierając głos Wójt Gminy poinformował, że 

stawki pozostają nie zmienione z 2008 roku. W wyniku 

przyprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta przez 

radnych jednogłośnie przy 12 głosach – za, 

 

-  uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Bialskiemu na realizację zadania  „Regionalna sieć 

szerokopasmowa Lublin północny – wschód’’. 

 

Przy tej uchwale głos zabrał Arkadiusz Misztal – sekretarz Gminy 

informując radnych, że chodzi tu o projekt powiatu bialskiego 

mający na celu pokrycie zasięgiem Internetu szerokopasmowego 

do 10 km od 1 odbiornika. Jeżeli chodzi o szybkość to nie 

posiadamy na dzień dzisiejszy takich danych. Nie mamy również 

wpływu na parametry a to z tego powodu, że jesteśmy nie 

partnerem tylko kontrahentem. Najważniejszym celem dla 

użytkowników tego Internetu  będzie ogólnodostępny zasięg. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta 

przez radnych jednogłośnie przy 12 głosach – za. 

 

-   uchwała w sprawie -  współdziałania Gminy Sławatycze z 

Komendą Miejską Państwowej Straży Pożarnej w Białej 

Podlaskiej ramach projektu „Poprawa bezpieczeństwa  

chemiczno – ekologicznego na obszarze miasta Biała Podlaska 

i powiatu Bialskiego”, Wójt Gminy poinformował radnych, że 

podjęcie tej uchwały jest konieczne w związku z zapisem w 



protokole poprzedniej sesji o przyznaniu 5.000, 00 zł. na 

zakup samochodów ratownictwa.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta 

przez radnych jednogłośnie przy 12 głosach – za. 

 

-   uchwała w sprawie zmiany uchwały dot. współdziałania Gminy 

Sławatycze z Powiatem Bialskim i innymi gminami Powiatu 

Bialskiego w celu realizacji projektu „Budowa zintegrowanego 

systemu informatycznego dla zrównoważonego rozwoju powiatu 

bialskiego”. 

 

Przy tej uchwale Sekretarz Gminy wyjaśnił, że jest to końcowa 

wersja naszego udziału w projekcie, w którym jesteśmy 

partnerem. Do całości kosztów tej inwestycji doszły koszty 

dokumentacji. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta 

przez radnych jednogłośnie – tj. przy 12 głosach – za. 

 

-   uchwała w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w 

Sławatyczach. Wyjaśniając konieczność podjęcia tej uchwały 

Wójt Gminy poinformował, że przy składaniu wniosku o 

utworzenia przedszkola nie było mowy, że ma ono 

funkcjonować ono na podstawie ustawy o systemie oświaty. 

W tej chwili przepisy uległy zmianie i muszą  mieć 

zastosowanie w funkcjonowaniu naszego Przedszkola. Jeżeli 

nie podejmiemy tej uchwały, to nasz wniosek przepadnie. Z 

chwilą zaprzestania działalności przedszkola samorządowego 

(termin zapisany we wniosku o jego utworzeniu)  jesteśmy 



zobowiązani do utworzenia Przedszkola płatnego z 

zapewnieniem leżakowania, podwieczorku dla dzieci no i 

zatrudnienia jeszcze jednej osoby do dzieci. 

 W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została 

przyjęta jednogłośnie przy 12 głosach – za. 

 

-   uchwała w sprawie -  przyjęcia Regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym,  

 

Sekretarz Gminy – Arkadiusz Misztal poinformował radnych, że 

podjęcie tej uchwały wynika ze zmiany stanowiska Nadzoru i 

kontroli. W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała 

została przyjęta przez radnych jednogłośnie tj. przy 12 głosach – 

za, 

 

-   uchwała w sprawie -  ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 

pożarniczym członkom OSP na terenie Gminy Sławatycze, 

 

Podjęcie tej uchwały wiąże się ze zmianą  przepisów dotyczących 

wysokości ekwiwalentu wypłacanego z budżetu Gminy członkom 

OSP. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjętą 

przez radnych jednogłośnie tj. przy 12 głosach – za, 

 

-   uchwała w sprawie -  wyrażenia zgody na realizację projektu 

„50 plus nowe umiejętności„ współfinansowanego z 

Europejskiego Funduszu Społecznego. 



Przy tej uchwale Arkadiusz Misztal – Sekretarz Gminy 

poinformował, że jest to duży projekt, w którym nasza gmina jest 

partnerem. Celem tego projektu jest przeszkoleniu 540 kobiet z 

naszego powiatu pod kątem cateringowym - organizacja przyjęć, 

wesel itp. Powstanie jedna grupa zrzeszona w spółdzielni 

socjalnej. Dobrze by było przy pomocy Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej pozyskać niezbędną liczbę kobiet do udziału w 

szkoleniu i wówczas taka grupa powstała by u nas oczywiście 

niosąc za sobą pozytywne korzyści dla naszej społeczności. 

Szkolenia będą praktyczne i teoretyczne. Zorganizowane zostaną 

konferencje z udziałem sołtysów i radnych, na których to 

poruszane będą kwestie dotyczące całości gmin. W wyniku 

powstania takiej grupy (spółdzielni socjalnej) będzie możliwość 

pozyskania wyposażenia w sprzęt kuchenny i AGD niezbędny do 

działalności tejże grupy. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta 

przez radnych jednogłośnie tj. przy 12 głosach – za. 

 

Wójt Gminy zapoznał radnych z pismem, jakie wpłynęło z 

Polskiego Konsorcjum Gospodarczego Rozwoju Energetyki 

Odnawialnej z Warszawy, w sprawie zainteresowania budową 

elektrowni wiatrowych na terenie naszej Gminy. Działki pod 

budowę takiej elektrowni to co najmniej 3 ha. z linią energetyczną 

w pobliżu. W tym przedsięwzięciu mogą prać udział Gminy jak i 

również osoby fizyczne. Chętni zgłaszają się do Gminy i wówczas 

odpiszemy do Konsorcjum. 

Właściciele tychże wiatraków pozyskaną energię będą zmuszeni 

sprzedać dla pobliskiego Zakładu Energetycznego, także czy to 



będzie się wiązało z obniżeniem cen za energię nie jesteśmy w 

stanie na to pytanie odpowiedzieć. 

 

                                     Ad.   7 

Wiceprzewodniczący Józef Kuźma poprosił o zabranie głosu 

radnego Jacka Mazaniuk w sprawie pisma, które skierował do 

Przewodniczącego Rady Gminy, dot. zmian w Statucie Gminy i 

Regulaminie Rady Gminy. Radny Jacek Mazaniuk motywując 

celowość tego pisma wyjaśnił, co następuje: na Sesji Rady Gminy 

należy powołać doraźną Komisję Statutową, której zadaniem 

będzie zbadanie zasadności tych zmian. Radny zwrócił uwagę na 

to, że przy tym powinna być udzielona pomoc ze strony Wójta 

Gminy i Sekretarza Gminy. Część zapisów w Statucie należy 

zmienić aby dać większe możliwości działania Komisjom Rady, w 

ten sposób, aby były podejmowane konstruktywne wnioski. 

Wówczas na Sesjach można by było podejmować konkretne i 

zasadne decyzje. Wzmocnienie Komisji ds. Społecznych dałoby 

większą możliwość jej działalności. 

Zabierając głos Sekretarz Gminy – Arkadiusz Misztal 

poinformował, że niektóre zapisy zawarte w tym piśmie są trochę 

przedwczesne ponieważ od stycznia 2009 roku wchodzi w życie 

nowa ustawa samorządowa z szeregiem zmian. I w związku z tym 

prace te należałoby zacząć od końca grudnia aby nie modyfikować 

powtórnie zmian, które i tak wynikną z ustawy o samorządzie 

gminnym. Jeżeli chodzi o posiedzenie Komisji, to każdy radny 

(członek innej komisji) może brać udział w posiedzeniu komisji, 

której nie jest członkiem ale nie ma prawa do głosowania na tej 

komisji. Natomiast prawo głosu nad poszczególnymi wnioskami 



lub uchwałami nabywa każdy radny biorący udział w obradach 

Sesji Rady Gminy. Podsumowując należy stwierdzić, że 

przedstawiany wniosek lub uchwała może zostać przyjęty na 

posiedzeniu Komisji, ale również może zostać odrzucony 

większością głosów w czasie obrad Sesji Rady Gminy. 

Radna Irena Pruniewicz zabierając głos stwierdziła, że jeżeli dana 

osoba może uczestniczyć w posiedzeniu Komisji, to tym samym 

może ona wnikliwiej wejść do danego tematu. Jest kilku nowych 

radnych, którzy mogą wnieść nowe rzeczy i należy ich przekonać o 

celowości działalności komisji. 

Odpowiadając Sekretarz Gminy zwrócił uwagę na fakt, że 

jesteśmy w połowie kadencji i chyba nie bardzo jest sens 

dokonywać takich zmian. W posiedzeniach Komisji mogą 

uczestniczyć członkowie innych komisji lub też inne osoby 

zaproszone przez Komisję do udziału w pracach, których 

przedstawiany temat posiedzenia będzie dotyczył, lub będą 

dysponowały wiedzą o zadanym temacie. 

Natomiast jeżeli chodzi o zamieszczanie w Internecie – w 

Biuletynie Informacji Publicznej są ogłaszane protokoły, 

zawiadomienia o posiedzeniach (sesje Rady Gminy) , uchwały 

podejmowane na sesjach, Zarządzenia Wójta, składane 

oświadczenia majątkowe itp., nie ma zatem potrzeby dosłownie 

wpisywać tego wymogu do Statutu i Regulaminu – wystarczy 

przepis o umieszczaniu informacji w sposób „zwyczajowo przyjęty” 

oraz w oparciu o zapisy ustawy o dostępie do informacji 

publicznej. 

Zabierając głos Wójt Gminy zwrócił uwagę na to, że Komisje Rady 

są organem pomocniczym, który podlegaja Przewodniczącemu 



Rady. A jeżeli chodzi o prace Komisji to na dzień dzisiejszy chyba 

żadna z komisji nie posiada uchwalonego planu pracy, na 

podstawie którego ma działać i zwoływać posiedzenia. Nasz Statut 

na pewno posiada zapisy, które trzeba zmienić i niektóre 

propozycje zawarte w piśmie są zasadne. Natomiast jeżeli chodzi o 

prace radnych w kilu Komisjach jest to sprawa dyskusyjna. Rada 

może powołać Komisje doraźne do omówienia danego tematu. Są 

one z mocy ustawy obowiązane do informowania się nawzajem o 

swojej działalności. Komisja Statutowa zostanie powołana na Sesji 

grudniowej. 

Radna Irena Pruniewicz zabierając głos stwierdziła, że jest kilku 

nowych radnych nie mających doświadczenia w pracy jako radni. 

Ze strony Urzędu powinna zostać udzielona pomoc w działalności 

Komisji Rady. 

Sekretarz Gminy – Arkadiusz Misztal stwierdził, że co 4 lata każdy 

jest nowym radnym, na początku kadencji każdy dostaje zbiór 

przepisów, oraz dodatkowo poradnik „Vademecum Radnego”, w 

którym wyjaśnione są najważniejsze podstawy i zasady działania 

w samorządzie. Natomiast w kwestii pomocy to Komisje podlegają 

bezpośrednio Przewodniczącemu Rady, a nie Urzędowi Gminy od 

którego wymagana jest pomoc. Urząd pracuje i wykonuje zadania 

należące do Wójta. Natomiast w każdej Komisji jest jej 

Przewodniczący, Członek i Sekretarz i każdy z nich ma przypisane 

zadania, natomiast jeśli chodzi o szkolenia dla radnych – jeśli 

znajdziemy taką kompleksową ofertę, przekażemy ją pod rozwagę 

Przewodniczącego. 

Radny Radosław Trzeciak zabierając głos zwrócił uwagę na fakt, 

że o tych wszystkich sprawach powinniśmy rozmawiać na 



początku kadencji. Porozumienie pomiędzy Radą Gminy, Wójtem i 

Urzędem musi być ponieważ bez tego nie będzie żadnej 

współpracy. Sekretarz Gminy – stwierdził, że są różne możliwości 

działalności radnych (można przeprowadzić szkolenie mówiące o 

pracach, obowiązkach i prawach radnego), radni mogą też pełnić 

dyżury w Urzędzie. Ze strony Urzędu zabezpieczone są wszystkie 

materiały biurowe i inne rzeczy niezbędne do pracy Komisji. 

Radny Jacek Mazaniuk stwierdził, że członkowie Komisji nie są 

zorientowani, co dana Komisja może. 

Sekretarz Gminy poinformował, że określenie kompetencji komisji 

i utworzenie planu pracy należy do Komisji i Rady Gminy, a nie 

do Urzędu. Urząd nie może ze swojej stroni niczego danej Komisji 

narzucić. Jest zależność pomiędzy Komisjami a Radą, Radą a 

Przewodniczącym i Przewodniczącym a Wójtem oraz Wójtem a 

Urzędem. Nie ma innej drogi kompetencyjnej. 

Wszystkie zadania zlecone przez  Wójta wykonują pracownicy 

zatrudnieni w Urzędzie, których on jest przełożonym. Ale to, co 

należy do Rady jest to sprawa Komisji i Rady Gminy. 

Radny Radosław Trzeciak – stwierdził, że przeprowadzenie 

szkolenia radnych byłoby wskazane i jest za jego 

zorganizowaniem.  

Radni stwierdzili, że na Sesji grudniowej Komisje przedstawią do 

zatwierdzenia swoje plany pracy na 2009 rok. 

Wójt Gminy poinformował, że przewodniczący Rady jest w 

Urzędzie Gminy w każdy wtorek (w ramach swojego  dyżuru) w 

godzinach od 10 do 13 i jest na bieżąco informowany o pracach, 

zadaniach, sprawach które wpłynęły lub są załatwiane albo w 

trakcie załatwiania przez Urząd. 



 

Radna Irena Pruniewicz poinformowała, że będąc w Powiatowym 

Urzędzie Pracy w Białej Podlaskiej po rozmowie z p. z-cą 

Dyrektora dowiedziała się, że jeżeli zostanie zakwalifikowany 

złożony wniosek to przy Urzędach Gmin powstaną komórki aby 

bezrobotni mogli załatwiać swoje sprawy  nie tracąc czasu i 

pieniędzy na dojazd do Białej Podlaskiej. 

P. Pruniewicz zwróciła się z propozycją wymiany młodzieży 

pomierzy krajami na zasadzie wzajemnej współpracy. Młodzież 

można zakwaterować w domach mieszkańców naszej Gminy, 

którzy wyrażą na to zgodę. Przy tym temacie głos zabrał Wójt 

Gminy, który poinformował, że w ramach porozumienia Polska – 

Francja jest możliwość wzajemnej wymiany młodzieży, ale za tym 

ciągną się skutki finansowe – pieniądze muszą być zaplanowane 

w budżecie Gminy. Nie wystarczy zabezpieczyć tylko nocleg i 

wyżywienie trzeba również zorganizować atrakcyjny czas pobytu 

młodzieży w danej miejscowości (wycieczki, zwiedzanie ciekawych 

miejsc, wyjazd do kina itp.). 

 

Jeżeli chodzi o kanalizację w Sławatyczach (dalszy etap) Wójt 

Gminy poinformował, że jeżeli nie będzie remontu drogi 

przebiegającej przez Liszną (tzw. Nadbużanki), to faktycznie 

będzie przeprowadzony kolejny etap obejmujący Sławatycze, a po 

jego zakończeniu na pewno wyrobimy się w czasie aby przystąpić 

do etapu obejmującego Liszną. 

 

Remont ulicy Mickiewicza i Wyzwolenia Wójt wyjaśnił, że w tej 

chwili jest wykonana podbudowa, następnie zostanie spryskana 



smołą, a potem położona zostanie tzw. górna warstwa ścieralna i 

na tym remont tych dróg zostanie zakończony. 

 

Jeżeli chodzi o zepsuty sprzęt AGD i RTV, to Wójt Gminy 

poinformował, że istnieje możliwość nieodpłatnego dostarczenia 

takiego sprzętu do Białej Podlaskiej Zakład „Komunalnik”. Jeżeli 

będzie trzeba to umożliwimy odwiezienie samochodem 

strażackim. 

 

Oświetlenie uliczne – nie ma możliwości aby wydłużyć czas 

świecenia lamp w weekendy i niedziele ponieważ zapalane są one 

przez ustawione zegary i ma to zastosowanie na wszystkich 

ulicach. Natomiast jeżeli chodzi o zapalanie lamp równocześnie na 

wszystkich ulicach to Wójt Gminy poinformował, że skontaktuje 

się z Zakładem Energetycznym cele ustawienia zegarów aby 

lampy zapalały się równocześnie. 

 

Jeżeli chodzi o zakup farby na malowanie szkoły głos zabrał 

Dyrektor Zespołu Szkół Mirosław Wiśniewski, który 

poinformował, że w okresie wakacyjnym przeprowadzono szereg 

remontów min. ułożenie kostki, malowanie budynku szkoły itp. 

Rada Rodziców z posiadanych pieniędzy pokryła koszt zapłaty za 

wykonanie tych prac. Natomiast jeżeli chodzi o zakup materiałów 

do remontu, pieniądze zostały przekazane przez organ 

prowadzący. Zakup farby został uzgodniony z Radą Rodziców. 

Rada Rodziców nie podjęła decyzji odnośnie przeznaczenia 

zarobionych pieniędzy z obecnego Sylwestra, ponieważ sami 

jeszcze nie wiemy jaki to będzie dochód. A jeżeli zarobione zostaną 



pieniądze to Rada Rodziców może podjąć decyzję odnośnie 

pokrycia części wydatków związanych z funkcjonowaniem szkoły. 

Następnie Dyrektor przedstawił sprawę organizacji zbliżającego 

się Sylwestra zwracając uwagę na fakt, że zabawa zostanie 

zorganizowania, jeżeli Rada Rodziców zwróci się do Wójta Gminy z 

prośbą o wynajęcie hali na zabawę i Wójt wyrazi na to zgodę 

biorąc całą odpowiedzialność za jej przeprowadzenie. W innym 

wypadku sam nie podejmie decyzji związanej z wynajęciem hali i 

całej odpowiedzialności jaka wiąże się z zabawą sylwestrową. 

 

 

 

                                         Ad.  8 

 

          W związku z wyczerpaniem porządku obrad 

Wiceprzewodniczący podziękował wszystkim za udział i na tym 

obrady XIV Sesji Rady Gminy Sławatycze zostały zakończone. 

 

 

Protokołowała                                      Wiceprzewodniczący 

                                                                 Rady Gminy 

Regina Parczewska 

                                                                 Józef  Kuźma  

 

 

 

 

 


